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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Mikor ihatnak a hajdúdorogiak végre ismét tiszta ivóvizet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az állam régóta tervezett és egyre kevésbé titkolt módon egy újabb önkormányzati vagyonelemet
szeretne  megkaparintani:  a  vízműveket.  Ennek  azonban  egyre  több  településen  lett  zuhanó
minőségű „ivóvizet” hozó következménye!

A Hajdúdorogi Vízmű 2013-ig az önkormányzat közvetett üzemeltetésében működött. Ezt követően
jogszabályi  változások  miatt  14  település,  többségében  kormánypárti  vezetéssel,  létrehozta  a
Hajdúkerületi Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt.-t, amely 2021. dec 31-ig a feladatot el is látta.

Ekkor a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal nehezen érthető módon, az addig a
térség lakói véleménye alapján kiemelkedő minősítéssel bíró szolgáltatótól a működési engedélyt
megvonta. A szolgáltató területen működő vízművek üzemeltetésére hatósági kijelöléssel oldották
meg a feladatot, amelybe bevonták a Debreceni vízművet, az ÉRV Zrt-t és a Nyírségvíz Zrt-t. A
problémák is ekkor kezdődtek.

Hajdúdorog tekintetében a kijelölt szolgáltató a Nyírségvíz Zrt. lett. Az átadás-átvételt követően a
víziközmű  rendszer  alulfinanszírozottsága  miatt  az  új  szolgáltató  „költségmegtakarító
intézkedéseket”  foganatosított,  amelynek  eredményeként  a  városban  az  ivóvíz  minősége
folyamatosan és drámaian romlott.  A lakosság elégedetlensége hónapról-hónapra egyre nagyobb
lett,  az önkormányzat pedig tehetetlenül sodródott a folyamatokkal, mivel ugyan a jogszabályok
alapján a szolgáltatásért az önkormányzat a  felelős, viszont a valóságban semmilyen ráhatása a
szolgáltatóra nincs és nem is lehet.

2022 végén ott  tart  az ügy, -  mivel a bizonytalankodó önkormányzat nem keresett  új,  végleges
szolgáltatót - az Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal  ismét határozatban jelölte ki a
Nyírségvíz Zrt.-t, amely a határozatot megtámadta. Ennek eredményeként új szolgáltató kijelölésére



került sor, immáron az ÉRV Zrt.  személyében.

Miniszter Úr! A szolgáltatók jönnek-mennek, de egy valami változatlan. A víz minősége továbbra is
kritikán aluli, sárga, büdös, zavaros. Ki kell mondani: abból fogyasztani nem mernek az emberek! A
hajdúdorogiak azt sem igazán tudják, hogy éppen most ki a szolgáltató, csak azt látják, hogy a régi
jó ivóvízük eltűnt, és már valami egészen más folyik a csapból.

Miniszter Úr! A probléma súlyosságához mérten kérem adjon választ:

-  Mikor kapnak segítséget  az  önkormányzatok az  elöregedő,  60-70  év  feletti  vízvezetékek
cseréjéhez? Lesz-e végre országos felújítási program? 

- Mi lesz a sorsa az önkormányzati tulajdonú szolgáltatóknak, kapnak-e állami segítséget a
kormányzati  döntések  miatt  elszenvedett  bevételcsökkenések  és  költségnövekedések
kompenzálására? 

- Mikor ihatnak a hajdúdorogiak ismét tiszta, színtelen, szagtalan ivóvizet? 
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